
 
   

 
Spørgsmål om Nest-klasser 
 

Kære Klaus

Du har den 21. april 2022 via din medlemssekretær stillet følgende 
spørgsmål til forvaltningen om Nest-klasser:

På budgetseminar i Børne- og Ungdomsudvalget i august/september 

2020 fik udvalget et oplæg fra repr. fra Århus Kommune om deres 

arbejde med såkaldte NEST-klasser. Oplægget blev modtaget positivt 

af udvalget. 

I fagbladet Folkeskolen har der for nylig været en dybtgående artikel 

om Nestklasser i Århus, hvor resultaterne var meget positive. 

[…]

1. Hvor langt er BUF med overvejelser om at muliggøre oprettelse 

af Nest-klasser i København?

2. Er der sket noget konkret siden oplægget i 2020? Hvis ikke, hvad 

er så den faglige begrundelse for det?

 

Besvarelse

Ad 1
Der blev ikke i forbindelse med budgetseminaret 2020 truffet 
beslutning om at arbejde videre med Nest-klasser, men Børne- og 
Ungdomsforvaltningen følger med stor interesse i erfaringerne fra 
Århus Kommune. Oprettelse af Nest-klasser i København vil kræve en 
politisk beslutning i Børne- og Ungdomsudvalget.
 
Ad2
Med budget 2020 vedtog BUU indsatsplanen for inkluderende 
fællesskaber ”Plads til forskellighed”. Skolerne har siden da arbejdet 
med at implementere indsatsplanens tiltag, som bl.a. fokuserer på at 
styrke de specialpædagogiske og didaktiske kompetencer ind i 
almenmiljøerne bl.a. gennem co-teaching og konflikthåndtering. Det er 
metoder, som også bruges i Nest-klasser, og som forskningen peger på 
understøtter gode inkluderende læringsmiljøer. Ligeledes har 
forvaltningen fokus på at styrke kvaliteten i BUF-flex, som et led i 
indsatsplanen.
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